
PROTOKÓŁ nr V/2024 projekt

Sesji Rady Gminy Poświętne z dnia 03.09.2024 r.

Ad. 1.  Otwarcie obrad V sesji Rady Gminy.

Po  odmówieniu  modlitwy  i  odczytaniu  informacji  dotyczącej  transmitowania  i  utrwalania  obrad, 

Przewodnicząca Rady  Elżbieta Fiedorek o godzinie 10.00  otworzyła V  sesję Rady Gminy Poświętne IX  

kadencji.

Stwierdziła,  że  w  sesji  uczestniczy  15 radnych,  co  stanowi  quorum,  przy  którym  Rada  Gminy  może 
obradować i podejmować uchwały.

Ad. 2. Przyjęcie porządku obrad.

Rada  Gminy  Poświętne  w  jawnym  głosowaniu  15 głosami  „za”,  0 głosami  „przeciw”,  przy  0 głosach 
„wstrzymujących się” (protokół w z głosowania w załączeniu) przyjęła następujący porządek obrad V  sesji 
Rady Gminy:

1. Otwarcie obrad V sesji Rady Gminy.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Poświętne na 

lata 2024-2028.
4. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2024 r.
5. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego gminy Poświętne.
6. Podjęcie uchwały w sprawie zwrotu kosztów podróży służbowych radnych.
7. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wyboru członków Komisji Rewizyjnej Rady 

Gminy Poświętne.
8. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wyboru członków Komisji Bezpieczeństwa.
9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego w 

zakresie organizacji publicznego transportu zbiorowego na obszarze gmin Poświętne, Łapy, Suraż.
10. Podjecie  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  odtworzenie  linii  oraz  zawarcie  umowy o 

świadczenie usług w zakresie organizacji transportu zbiorowego na odtworzonej linii.
11. Podjecie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości. 
12. Informacja z realizacji uchwał Rady Gminy Poświętne za I półrocze 2024 roku.

13. Informacja z realizacji zarządzeń Wójta Gminy Poświętne za I półrocze 2024 roku. 

14. Informacja w sprawie oświadczeń majątkowych. 

15. Przedstawienie informacji o pracy wójta pomiędzy sesjami Rady Gminy.

16. Interpelacje i zapytania Radnych.

17. Sprawy różne.
18. Przyjęcie protokołu z IV sesji Rady Gminy Poświętne.
19. Zamknięcie obrad. 

Ad. 3. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Poświętne na lata 
2024-2028.



Wójt  poinformował,  że  udało  się  zabezpieczyć  środki  na  udzielenie  pomocy  finansowej  Powiatowi 
Białostockiemu w kwocie 1.515.00,00 zł na modernizację drogi powiatowej na odcinku Dzierżki-Brzozowo-
Solniki.  Opracowanie  gminnego  programu  rewitalizacji  przeniesiono  na  2024  r.  Uaktualniono  limity 
wydatków na poszczególne przedsięwzięcia m.in. rozbudowę sieci wodociągowej na odcinku Zdrody Stare-
Brzozowo  Solniki,  przebudowę  dróg,  modernizację  świetlic  wiejskich,  budowę  boiska  w  Pietkowie, 
modernizację obiektów Szkoły Podstawowej w Poświętnem oraz oświetlenia ulicznego na terenie gminy 
Poświętne. 

Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 

Rada  Gminy  Poświętne  w  jawnym  głosowaniu  15 głosami  „za”,  0 głosami  „przeciw”,  przy  0 głosach 
„wstrzymujących się” podjęła uchwałę w sprawie w sprawie zwrotu kosztów podróży służbowych radnych 
(uchwała V/31/2024 i protokół z głosowania w załączeniu)

Ad. 4. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2024 r.

Wydatki  na  zadania  inwestycyjne  omówił  Wójt  Mariusz  Gołaszewski.  Poinformował  o  rozbudowie  sieci 
wodociągowej na odcinku Zdrody Stare-Brzozowo Solniki, rozbudowie drogi gminnej w miejscowości Porośl  
Wojsławy  2,  zakupie  maszyn  do  bieżącego  utrzymania  dróg  gminnych,  przebudowie  istniejącej  sieci 
kanalizacji  ciśnieniowej  w  miejscowości  Poświętne,  wykonanie  termomodernizacji  budynków  Szkoły 
Podstawowej  w  Poświętnem,  rozbudowie  sieci  wodociągowej  w  miejscowościach:  Brzozowo  Chabdy, 
Dzierżki,  Porośl  Wojsławy,  Zdrody  Stare  i  Brzozowo  Antonie,  przebudowie  istniejącej  sieci  kanalizacji 
ciśnieniowej w miejscowości Poświętne. 

Wspomniał o projektach, które będą realizowane przez Gminną Bibliotekę Publiczną oraz o  dofinansowaniu 
zakupu samochodu osobowego na użytek Komisariatu Policji w Łapach na kwotę 15.000,00 zł. 

Wszystkie zmiany zawarte  w projekcie uchwały odczytała Skarbnik Gminy  Anna Zawadzka. 

Wspomniała  o  nowym  zadaniu  inwestycyjnym  p.n.  Wykonanie  termomodernizacji  budynków  Szkoły 
Podstawowej w Poświętnem.  

Przewodnicząca Rady  poprosiła  Mariusz Rzepnego - Przewodniczącego Komisji  Rozwoju Gospodarczego 
Budżetu i Finansów o przedstawienie opinii w sprawie projektu uchwały. Komisja zaopiniowała powyższą 
uchwałę pozytywnie. 

Rada  Gminy  Poświętne  w  jawnym  głosowaniu  15 głosami  „za”,  0 głosami  „przeciw”,  przy  0 głosach 
„wstrzymujących się” podjęła uchwałę w sprawie w sprawie zmian w budżecie gminy na 2024 r. (uchwała 
V/32/2024 i protokół z głosowania w załączeniu)

Ad. 5. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego gminy Poświętne.

Temat przedstawił z-ca wójta Alfred Dobrzyński

Plan ogólny to nowe narzędzie planistyczne. Ma być uchwalony - obligatoryjnie - dla całej gminy i ma mieć  
rangę aktu prawa miejscowego.

Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 

Rada  Gminy  Poświętne  w  jawnym  głosowaniu  15 głosami  „za”,  0 głosami  „przeciw”,  przy  0 głosach 
„wstrzymujących się” podjęła uchwałę w sprawie w sprawie zwrotu kosztów podróży służbowych radnych 
(uchwała V/33/2024 i protokół z głosowania w załączeniu)



Ad. 6. Podjęcie uchwały w sprawie zwrotu kosztów podróży służbowych radnych.

Temat przedstawiła Monika Łapińska-podinspektor w Urzędzie Gminy. 

Wyjaśniła, że  zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym radnym przysługuje dieta i zwrot kosztów podróży. 
Wobec  tego  że  kwestia  zwrotu  kosztów  podróży  nie  została  uregulowana  żadną  uchwałą  Rady  Gminy 
Poświętne  należy taka uchwałę podjąć. Zgodnie z ustawą radnym delegowanym przez Przewodniczącego 
lub w przypadku jego nieobecności Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Poświętne do wykonywania zadania 
mającego  bezpośredni  związek  z  wykonywaniem  mandatu  poza  miejscowością,  w  której  znajduje  się 
siedziba Rady Gminy Poświętne, przysługuje zwrot kosztów podróży służbowych i diety, które to należności 
będą ustalane w sposób określony  w rozporządzeniu  Ministra  Spraw Wewnętrznych i  Administracji   w 
sprawie sposobu ustalania należności z tytułu zwrotu kosztów podróży służbowych radnych gminy.

W przypadku  wyrażenia  zgody  na  przejazd  w podróży  służbowej  samochodem niebędącym własnością 
Gminy Poświętne, zwrot kosztów przejazdu następuje w wysokości określonej na podstawie Rozporządzenia 
Ministra Infrastruktury.

Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 

Rada  Gminy  Poświętne  w  jawnym  głosowaniu  15 głosami  „za”,  0 głosami  „przeciw”,  przy  0 głosach 
„wstrzymujących się” podjęła uchwałę w sprawie w sprawie zwrotu kosztów podróży służbowych radnych 
(uchwała V/34/2024 i protokół z głosowania w załączeniu)

Ad.  7.  Podjęcie  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w sprawie  wyboru  członków Komisji  Rewizyjnej  Rady 
Gminy Poświętne.

Temat przedstawiła Monika Łapińska-podinspektor w Urzędzie Gminy. 

Przypomniała, że podczas tej kadencji Rady Gminy  dokonano 2 zmian w Statucie Rady, w tym zasad i trybu 
działania  komisji  Rewizyjnej.  Pierwsza  zmiana  mówi  o  tym,  że  w  skład  Komisji  Rewizyjnej  wchodzi  co 
najmniej 3 radnych z wyjątkiem Przewodniczącego i Wiceprzewodniczącego Rady. Druga zmiana mówi o 
tym, że Przewodniczącego i Wiceprzewodniczącego wybiera Rada. 
Wcześniejsze  zapisy  w  statucie  nie  przewidywały  funkcji  Wiceprzewodniczącego  Komisji.  W  związku  z 
powyższym  należy  przegłosować  uchwałę  dotyczącą  wyboru  na  funkcje  Wiceprzewodniczącego  Komisji  
Rewizyjnej. 
Przewodnicząca Rady  poprosiła  Mariusz Rzepnego - Przewodniczącego Komisji  Rozwoju Gospodarczego 
Budżetu i Finansów o przedstawienie opinii w sprawie projektu uchwały. Komisja zaopiniowała powyższą 
uchwałę pozytywnie. 

Przewodnicząca Rady poprosiła radnych o zgłaszanie kandydatów spośród członków Komisji Rewizyjnej na 
funkcję wiceprzewodniczącego komisji. 
Na   funkcje wiceprzewodniczącego  Komisji zaproponowano pana Andrzeja Czerwińskiego, który wyraził 
zgodę na  kandydowanie.

Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 
wyboru członków Komisji Rewizyjnej Gminy Poświętne.

Rada Gminy w jawnym głosowaniu  15 głosami „za”,  0 głosami „przeciw”, przy  0 głosach „wstrzymujących 
się„  podjęła  uchwałę  w sprawie  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w sprawie  wyboru  członków Komisji 
Rewizyjnej Rady Gminy Poświętne (uchwała V/35/2024 i protokół głosowania w załączeniu).



Ad. 8. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wyboru członków Komisji Bezpieczeństwa.

Temat przedstawiła Monika Łapińska-podinspektor w Urzędzie Gminy. 

Poinformowała, że w związku z rezygnacją pana Mariusza Markowskiego z funkcji z-cy Przewodniczącego 
Komisji Bezpieczeństwa należy uzupełnić skład komisji i dodatkowo powołać jednego z członków komisji na 
funkcję z-cy Przewodniczącego. 
Ponieważ skład Komisji  Bezpieczeństwa został  powołany wcześniej  uchwałą nr IV/27/2024 z 11 czerwca 
2024. należy uchwalić  zmianę tej  uchwały dokonując powołania na miejsce pana Markowskiego innego 
członka rady. 

Przewodnicząca  Rady poprosiła  o  zgłaszanie  się  kandydatów na członków Komisji  Bezpieczeństwa Rady 
Gminy Poświętne.

Zgłoszono pana Wojciecha Feliksa Roszkowskiego, który wyraził zgodę na kandydowanie.
Przewodnicząca  Rady  zarządziła  głosowanie  w  sprawie  wyboru  członków  Komisji  Bezpieczeństwa  Rady 
Gminy Poświętne.

Rada  Gminy  Poświętne  w jawnym głosowaniu  15  głosami  „za”,  0  głosami  „przeciw”,  przy  0  głosach  
„wstrzymujących  się”  podjęła  uchwałę  w sprawie   uchwały  zmieniającej  uchwałę  w sprawie  wyboru 
członków Komisji Bezpieczeństwa (uchwała V/36/2024 i protokół z głosowania w załączeniu).

Przewodnicząca  Rady  zarządziła  przerwę  w  obradach  w  celu  wyboru  z-cy  przewodniczącego   Komisji 
Bezpieczeństwa spośród członków tej komisji.
   
Po przerwie przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa  przedstawili wyniki głosowania w sprawie wyboru z-cy  
przewodniczącego  Komisji  Rewizyjnej. Z-cą przewodniczącego Komisji  Rewizyjnej  został Wojciech Feliks 
Roszkowski 3 głosami „za”.

Ad.  9.  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  porozumienia  międzygminnego  w 
zakresie organizacji publicznego transportu zbiorowego na obszarze gmin Poświętne, Łapy, Suraż.

Wójt  omówił  założenia  projektu  uchwały,  zgodnie  z  którą   Gminy  Poświętne,  Łapy  oraz  Suraż  w  celu  
umożliwienia swoim mieszkańcom dojazdu do Łap i z powrotem, zamierzają przekazać zadanie organizacji  
publicznego transportu zbiorowego na trasie Łapy- Poświętne- Liza Stara- Pietkowo- Suraż- Łapy, Gminie 
Poświętne. Podjęcie tej uchwały umożliwi zawarcie porozumienia między gminami  Poświętne, Łapy i Suraż.

Przewodnicząca Rady  poprosiła  Mariusz Rzepnego - Przewodniczącego Komisji  Rozwoju Gospodarczego 
Budżetu i Finansów o przedstawienie opinii w sprawie projektu uchwały. Komisja zaopiniowała powyższą 
uchwałę pozytywnie. 

Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad przedstawionym projektem uchwały.

Rada Gminy w jawnym głosowaniu  15 głosami „za”,  0 głosami „przeciw”, przy  0 głosach „wstrzymujących 
się„  podjęła uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia miedzygminnego w zakresie 
organizacji publicznego transportu zbiorowego na obszarze gmin Poświętne, Łapy, Suraż (w załączeniu 
Uchwała nr V/37/2024 i protokół z głosowania).



Ad.  10.  Podjecie  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  odtworzenie  linii  oraz  zawarcie  umowy  o 
świadczenie usług w zakresie organizacji transportu zbiorowego na odtworzonej linii.

Wójt  wytłumaczył,  że  podjęcie  przez  Radę  Gminy  Poświętne  uchwały  w  zaproponowanym  brzmieniu 
skutkować będzie tym, iż Wójt Gminy Poświętne będzie upoważniony do zawarcia z przyszłym operatorem 
umowy o świadczenie usług w zakresie publicznego transportu zbiorowego na obszarze gmin Poświętne,  
Łapy  i  Suraż.  Umowa  pozwoli  na  realizację  usługi  publicznego  transportu  zbiorowego  na  linii 
komunikacyjnej: Łapy- Poświętne- Liza Stara- Pietkowo- Suraż- Łapy. 

Przewodnicząca Rady  poprosiła  Mariusz Rzepnego - Przewodniczącego Komisji  Rozwoju Gospodarczego 
Budżetu i Finansów o przedstawienie opinii w sprawie projektu uchwały. Komisja zaopiniowała powyższą 
uchwałę pozytywnie. 

Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad przedstawionym projektem uchwały.

Rada Gminy w jawnym głosowaniu  15 głosami „za”,  0 głosami „przeciw”, przy  0 głosach „wstrzymujących 
się„  podjęła uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na odtworzenie linii oraz zawarcie umowy o świadczenie 
usług  w  zakresie  organizacji  transportu  zbiorowego  na  odtworzonej  linii (w  załączeniu  Uchwała  nr 
V/38/2024 i protokół głosowania).

Ad. 11. Podjecie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości. 

W sprawie tej uchwały głos zabrał z-ca wójta Alfred Dobrzyński. Projekt uchwały mówi o wydzierżawieniu na 

okres 10 lat nieruchomości  o powierzchni 25 m2 położonej w obrębie Liza Stara w Gminie Poświętne na 

rzecz Państwowego Instytutu Geologicznego – Państwowego Instytutu Badawczego z siedzibą w Warszawie, 

który to na terenie tej działki posiada otwory hydrologiczne.

Przewodnicząca Rady  poprosiła  Mariusz Rzepnego - Przewodniczącego Komisji  Rozwoju Gospodarczego 
Budżetu i Finansów o przedstawienie opinii w sprawie projektu uchwały. Komisja zaopiniowała powyższą 
uchwałę pozytywnie. 

Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad przedstawionym projektem uchwały.

Rada  Gminy  Poświętne  w  jawnym  głosowaniu  15 głosami  „za”,  0 głosami  „przeciw”,  przy  0 głosach 
„wstrzymujących się” przyjęła uchwałę   w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości 
(uchwała V/39/2024 i protokół z głosowania w załączeniu).

Ad. 12. Informacja z realizacji uchwał Rady Gminy Poświętne za I półrocze 2024 roku.

Temat przedstawiła Monika Łapińska-podinspektor w Urzędzie Gminy w Poświętnem. 
Poinformowała, że w pierwszym półroczu 2024 r. podjęte zostały 43 uchwały i dotyczyły one w większości  
zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej, budżecie gminy oraz pomocy finansowej udzielanej Powiatowi 
Białostockiemu na realizacje inwestycji na drogach powiatowych . Podjęte zostały uchwały dotyczące
 zmian w statucie gminy.

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionej informacji.

Ad.13. Informacja z realizacji zarządzeń Wójta Gminy Poświętne za I półrocze 2024 roku. 



Temat  przedstawił  wójt  Gminy  Poświętne  i  poinformował,  że  zarządzenia  dotyczą  organizacji  i 
funkcjonowania  urzędu oraz  gminnych jednostek organizacyjnych,  a  także innych spraw z  zakresu tzw. 
kierownictwa wewnętrznego.

 Radni nie wnieśli uwag do przedstawionej informacji.

Ad. 14. Informacja w sprawie oświadczeń majątkowych. 

Temat  przedstawiła  Przewodnicząca  Rady  Gminy  Elżbieta  Fiedorek  i  odczytała  informacje  dotyczącą 
oświadczeń  majątkowych  radnych  jak  również  pracowników  Urzędu  Gminy  i  jednostek  podległych 
zobligowanych do składania oświadczeń majątkowych. 
 Radni nie wnieśli uwag do przedstawionej informacji.

Ad. 15. Przedstawienie informacji o pracy wójta pomiędzy sesjami Rady Gminy.

Temat przedstawił Wójt Gminy Poświętne i zrelacjonował swoją dotychczasową pracę. Podziękowała za 
zaangażowanie pracownikom, omówił kwestię oświetlenia ulicznego, naprawy dróg, złożonych wniosków i 
ogłoszonych  przetargów.  Omówił  postępy  prac  na  poszczególnych  odcinkach  dróg.  Poinformował  o 
działaniach na rzecz dzieci i młodzieży m.in.  o projekcie „Podróże z klasą”., o przeprowadzonym audycie 
posiadanych  zasobów,  o  sprzedaży  5  działek.  Zapowiedział,  że  odbędzie  się  uroczystość  związana  z 
uhonorowaniem par z 50-letnim stażem małżeńskim. Odpowiedział na pytanie radnej  związane ze słabym 
zasięgiem internetu w niektórych miejscowościach i planach przeprowadzenia światłowodu. 

Ad. 16. Interpelacje i zapytania Radnych.

Radni pytali się o postęp w pracach lub ewentualną możliwość remontu dróg w swoich miejscowościach.
  
Ad. 17. Sprawy różne.

Kierownik GOPS Izabela Czemierys omówiła jak na przestrzeni kilku lat kształtują się  koszty utrzymania osób 
przebywających w Domach Pomocy Społecznej.  Wzrost z roku na rok kosztów utrzymania podopiecznych 
wiąże  się  z  większymi  wydatkami  gminy,  której  utrzymanie  osób przebywających w DPS jest  zadaniem 
własnym. 
Komendant  Komisariatu Policji  w Łapach omówił  kwestie bezpieczeństwa na drogach.  Odpowiedział  na 
pytania  radnych  dotyczące  ograniczenia  prędkości  na  niektórych  szczególnie  niebezpiecznych  odcinkach 
dróg. Poruszono kwestię wzrostu kosztów gospodarowania odpadami. 

Ad. 18. Przyjęcie protokołu z IV sesji Rady Gminy Poświętne.

Ponieważ,  radni  nie  wnieśli  uwag  do  przedstawionego  projektu  uchwały  Przewodniczący  Rady  Gminy 
zarządził głosowanie. 

Rada  Gminy  Poświętne  w  jawnym  głosowaniu  15 głosami  „za”,  0  głosami  „przeciw”,  przy  0  głosach 
„wstrzymujących się” przyjęła protokół z IV sesji Rady Gminy Poświętne.

Ad. 19. Zamknięcie obrad.

Dnia 3 września o godz. 13:06  zamknięto obrady V Sesji Rady Gminy Poświętne.



Protokołowała: Monika Łapińska


